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PREDSJEDNI[TVO BiH
U PETAK O "ORLU"

SARAJEVO - Predsjedni{tvo BiH
trebalo bi da u petak, 17. januara, ra-
zmotri Kona~an izvje{taj Vrhovnog
savjeta odbrane Republike Srpske o
aferi "Orao". 

Neimenovani zvani~nik Predsjedni{-
tva BiH potvrdio je Feni da ~lanovi
Predsjedni{tva razmatraju dostavljeni
skra}eni izvje{taj, a da }e na sjednici
zauzeti zajedni~ki stav o tom pitanju. 

"Predsjedni{tvo }e u svom stavu,
najvjerovatnije, insistirati na uspos-
tavljanju mehanizama za spre~avanje
sli~nih afera u budu}nosti, kao i na
efikasnijoj dr`avnoj kontroli izvoza
oru`ja i vojne opreme", rekao je isti
izvor.

Vrhovni savjet odbrane RS dostavio
je 31. decembra ove godine Kona~ni
izvje{taj komandantu SFOR-a u BiH
Vilijamu Vordu, u kojem je kompleti-
rana istraga o aktivnostima Remontno-
vazduhoplovnog zavoda "Orao".

Javnosti su prezentovani tek dijelovi
obimnog izvje{taja, u kojem su, na
1.614 stranica, sumirani kona~ni nala-
zi u vezi s ovom aferom, koji se teme-
lje na osnovu izvje{taja istra`nih orga-
na RS, prvenstveno Poreske uprave i
Kancelarije glavnog revizora.

Prezentuju}i izvje{taj, Dragan ^avi},
predsjednik RS, kazao je da je osnov
za kr{enje Rezolucije Savjeta bezbje-
dnosti UN od strane "Orla" prona|en
1997. godine u nizu naredbi i odluka
tada{njeg predsjednika RS Biljane
Plav{i}, kojima su vazduhoplovno-re-
motni zavodi direktno stavljeni pod
nadle`nost i direktno pot~injeni Vojsci
RS.

On je rekao da je izvoz vojne opre-
me iz "Orla", odnosno dijelova za ira-
~ke borbene avione MIG 21, vo|en u
strukturama vojske pod nazivom pro-
jekat "Zora" i da je sa aktivnostima
koje su tekle do septembra 2002. go-
dine bio upoznat dio visokih oficira u
General{tabu.

Savez samostalnih 
sindikata BiH

TRA@E PARE 
OD PRIVATIZACIJE
ZA SOCIJALNO 
ZBRINJAVANJE

SARAJEVO - Predsjednik Saveza sa-
mostalnih sindikata BiH, Edhem Biber,
uputio je ju~e pismo federalnom premi-
jeru, Aliji Behmenu, u kojem zahtijeva
da se dio sredstava iz privatizacije us-
mjeri za socijalno zbrinjavanje radnika. 

Parlament FBiH jo{ je u julu 2002.
godine donio zaklju~ak da se dio ovih
sredstava usmjeri za zbrinjavanje radni-
ka, koji su prema ~lanu 143, Zakona o
radu, ostali bez posla. Prema ovoj odlu-
ci, Vlada FBiH trebalo je da krene u re-
alizaciju ovog zaklju~ka jo{ 1. septem-
bra 2002. godine.

"Mi smo u ime Sindikata nekoliko pu-
ta upozoravali Vladu na ovaj zaklju~ak,
ali smo ostajali bez odgovora i konkre-
tnih aktivnosti. Naknadno smo do{li do
saznanja da se sredstva iz privatizacije
usmjeravaju na jedan ra~un, a potom se
koriste za otplatu vanjskog duga. Sindi-
kat je apsolutno protiv tro{enja sredsta-
va u tu svrhu", rekao je Biber.

Ukoliko dobije potvrdu od federalnog
premijera da se sredstva ne usmjeravaju
u proizvodnju zbog uslovljavanja iz
Me|unarodnog monetarnog fonda, Bi-
ber }e u ime Sindikata uputiti pisma
protesta i predstavnicima me|unarodne
zajednice.

N.K.

SARAJEVO - Poslanici Zastupni~kog do-
ma Parlamentarne skup{tine BiH tijesnom ve-
}inom imenovali su ju~er ~lanove novog sazi-
va Vije}a ministara. Ta~nije, imenovano je se-
dam ministara i sedam zamjenika ministara, a
jedino nisu imenovani ministri i zamjenici u
Ministarstvu pravde.

Imenovanje Vije}a ministara BiH potvr|e-
no je sa 24 glasa "za", i to poslanika iz SDS-a,
PDP-a, SDA, HDZ-a i tri poslanika Stranke za
BiH.

Protiv je bilo devet poslanika (SDP BiH,
SNSD, SRS RS, SP RS), a uzdr`anih sedam i
to iz redova Bosanske stranke, Narodne stran-
ke "Radom za boljitak", Socijaldemokratske
unije i tri poslanika Stranke za BiH. 

"Razlog zbog kojeg nisam predlo`io ime-
novanja ministra i zamjenika ministra pravde
je {to jo{ uvijek od OHR-a nisam dobio sagla-
snost za predlo`ene kandidate. Ipak, nadam se
da }e ova imenovanja biti obavljena na nare-
dnoj sjednici ovog doma", kazao je Adnan
Terzi}, predsjednik Vije}a ministara.

Za ministra i zamjenika ministra vanjskih
poslova imenovani su Mladen Ivani} i Lidija
Topi}. Prvi i drugi ~ovjek Ministarstva sigur-
nosti su Bari{a ^olak i Dragan Mekti}. 

Ministar spoljne trgovine i ekonomskih
odnosa i njen zamjenik su Mila Gad`i} i Mo-
mir To{i}. Na ~elo Ministarstva za Trezor i fi-
nansije imenovana je Ljerka Mari}, a njen za-
mjenik je Jusuf Kumali}. Za ministra i zamje-
nika ministra komunikacija i transporta ime-
novani su Branko Doki} i Haris Ba{i}. 

Safet Halilovi} i Zoran Te{anovi} imeno-
vani su za ministra i zamjenika ministra civil-
nih poslova. Za ministra i zamjenika ministra
za ljudska prava i izbjeglice imenovani su
Mirsad Kebo i Ivica Marinovi}.

TERZI]EV EKSPOZE: U svom ekspo-
zeu, koji je podnio na ovoj sjednici, Terzi} je
iznio trenutno stanje u zemlji. Prema njegovim
rije~ima, on i Vije}e ministara, na ~ijem je ~e-
lu, preuzimaju du`nost u momentu kada je st-
opa nezaposlenosti 40 posto, kada se svaki pe-
ti stanovnik BiH, prema me|unarodnim mjeri-
lima, smatra siroma{nim, kada sistem socijal-
ne za{tite gotovo da ne funkcionira i sli~no. 

Kao prioritete u radu Vije}a ministara iz-
dvojio je o~uvanje makroekonomske stabil-
nosti, uspostavu jedinstvenog ekonomskog
prostora, reformu i racionalizaciju pravosu-
dnog sistema, unapre|enje poslovne klime, ja-
~anje institucionalnog okvira na svim nivoima,
a posebno na dr`avnom, okon~anje procesa
privatizacije, uspostavu vladavine prava, inte-
graciju BiH u svjetske tokove, pribli`avanje
Evropskoj uniji i uspostavu adekvatnog i
odr`ivog sistema socijalne za{tite.

"Ovo Vije}e ministara, zajedno sa entitet-
skim vladama, ima jasan cilj: da BiH postane
evropska zemlja, integrirana u EU i globalnu
ekonomiju mnogo vi{e nego {to je to danas.
Transformacija ekonomije ovisne od donator-
ske pomo}i, ka samoodr`ivoj ekonomiji, u ko-
joj }e privatni sektor i poduzetni{tvo igrati naj-
zna~ajniju ulogu, povratak kreditne sposo-
bnosti zemlje na me|unarodnom tr`i{tu kapi-
tala, te sve manja ovisnost od kredita Svjetske
banke, va`ni su koraci u tom pravcu", istakao
je Terzi}.

TERZI] NIJE ODGOVORIO LAGU-
MD@IJI: U toku rasprave o ekspozeu i pre-
dlo`enom sastavu Vije}a ministara, za rije~ su
se uglavnom javljali predstavnici opozicionih
stranaka, a ubjedljivo najdu`a "seciranja" do-
kumenta, kojeg je prezentovao Terzi}, odr`ali
su Nikola [piri}, poslanik SNSD-a i Zlatko
Lagumd`ija, poslanik SDP-a.

Jedno od pitanja na koje se Lagumd`ija

najvi{e "okomio", bila je saradnja sa Ha{kim
tribunalom za ratne zlo~ine, podvla~e}i da sa-
radnja sa ovom sudskom institucijom u ekspo-
zeu nije spomenuta niti jednom.

"^itam u novinama kako je, navodno, vi-
soki predstavnik za BBC izjavio da me|unaro-
dna zajednica nije postigla politi~ki dogovor o
hap{enju Radovana Karad`i}a. Prije nekoliko
dana je prenesena izjava, tako|er, visokog
predstavnika za BBC, da hap{enja Radovana
Karad`i}a ne}e biti dok ima podr{ku u narodu.
Ovdje je predlo`ena rezolucija o saradnji sa
Ha{kim tribunalom, koja nije usvojena, a sada
ta saradnja nije spomenuta u ekspozeu. Ja ove
stvari dovodim u vezu i pitam predsjedavaju-
}eg za{to saradnju sa Tribunalom nije spome-
nuo u ekspozeu", naglasio je Lagumd`ija.

Me|utim, ostao je bez odgovora na ovo
pitanje. Razlog za to je, prema Terzi}evim rije-
~ima, to {to je Lagumd`ija unaprijed najavio
da ne}e podr`ati imenovanje Vije}a ministara.

Ju~er je, nakon imenovanja, trebalo da bu-
de odr`ana zajedni~ka primopredajna sjednica
starog i novog saziva Vije}a ministara, ali je,
zbog du`ine rasprave o imenovanju, odgo|ena
za srijedu, 15. januara.

Prije rasprave o imenovanju Vije}a minis-
tara poslanici u Zastupni~kom domu razmatra-
li su izvje{taj o radu pro{log saziva Vije}a mi-
nistara. Iako su ovom izvje{taju na|ene mnoge
zamjerke, on je ipak usvojen, jer su stranke,
sada ve} biv{e Alijanse za promjene, podr`ale
ovaj dokument. Neposredno prije nego {to }e
podnijeti izvje{taj, Dragan Mikerevi}, predsje-
davaju}i starog saziva Vije}a ministara je, o
mogu}im posljedicama neusvajanja ovog do-
kumenta, izjavio:

"Pa {ta i ako ga ne usvoje? Nema nikakvih
posljedica. Uostalom, ni mi nismo usvojili nji-
hov izvje{taj, odnosno posljednji izvje{taj sta-
rog saziva Vije}a ministara".

A. [ARENKAPA

Sjednica Predstavni~kog doma Parlamentarne skup{tine BiH

Imenovan Savjet ministara
Imenovanje Vije}a ministara BiH potvr|eno je sa 24 glasa "za", i to poslanika iz SDS-a, 

PDP-a, SDA, HDZ-a i tri poslanika Stranke za BiH

KANDIDATI SDS-a ZA MINISTRA PRAVDE
Kako nezvani~no saznajemo, SDS je za ministra pravde u Savjetu ministara BiH

predlo`io Biljanu Mari}, aktuelnog ministra pravde u RS, Mla|ena Mandi}a, zamjeni-
ka ministra pravde RS i Dragomira Dumi}a. 

Dumi} je advokat iz Tuzle, nastanjen u Bijeljini i, prema nekim procjenama, ima naj-
vi{e {anse kao kandidat za ministra pravde. Dumi} je bio i predsjednik Demokratske
stranke RS i sa te funkcije je pro{le godine pristupio SDS-u.

Novi Savjet ministara FOTO N. UGLJE[A

PODIJELJENA STRANKA ZA BiH
Velika rasprava se povela i o na~inu glasanja o imenovanju ~lanova Vije}a minista-

ra. Naime, u toku diskusije o ekspozeu, Beriz Belki}, poslanik Stranke za BiH, zatra-
`io je da se poslanici izja{njavaju o svakom ministru pojedina~no, kao i obja{njenje
da li je visoki predstavnik odobrio imenovanja i zamjenika ministara, kao {to je to u~i-
nio za ministre. Me|utim, to nije prihva}eno i glasalo se u "paketu".

Najzanimljivije je bilo izja{njavanje poslanika Stranke za BiH. Naime, osim Belki}a,
Nijaz Durakovi} i Azra Had`iahmetovi} su bili uzdr`ani, dok su Izet @igi}, Munib Jusu-
fovi} i Adem Huski} dali podr{ku odluci o imenovanju.

Ostalo je nejasno da li je ovakva podijeljenost prilikom glasanja znak unutarstrana-
~kog sukoba, ili se, ipak, radilo o smi{ljenoj "igri" stvaranja alibija zato {to je Ivani},
ipak, izabran za {efa diplomatije.


